

簡介

科學技術發展基金是根據澳門特別行政區五月十日第14/2004號行政法規而設立，受特別行政區行政長官監督。基金宗旨是配合澳門特別行政區的科技政策目標，對相關的教育、研究及項目的發展提供資助。為著配合其宗旨，特別資助下列項目：

1. 有助普及和深化科技知識的項目；
2. 有助企業提高生產力和加強競爭力的項目；
3. 有助產業發展的創新項目；
4. 有助形成有利於科技創新和發展的文化和環境的項目；
5. 推動對社會經濟發展屬優先的科技轉移的項目；
6. 專利申請。

科學技術發展基金組織及運作

基金組織包括：

1. 信託委員會
 2. 行政委員會
 3. 監事會
 - 信託委員會由七名成員組成，包括一名主席及六名委員，主席由特別行政區行政長官擔任。
 - 行政委員會由三名成員組成，包括一名主席及兩名委員，其中主席以兼職形式擔任，兩名委員以全職形式擔任。
 - 監事會由三名成員組成，其中一名成員擔任主席。
- 基金運作受行政委員會組織及運作規章所規範。

資助對象

1. 本地大學、學院及其研發中心；
2. 在澳門從事研發的實驗室或實體；
3. 本地的非牟利私人機構；
4. 在澳門註冊從事研發的商業企業及企業家；
5. 在澳門從事研發的人員。

如何申請資助

資助申請是按十一月二十二日第273/2004號行政長官批示之《資助批給規章》進行。申請實體只須填寫一份由本基金提供之申請表格，連同按上述批示中第六條所列之卷宗組成資料，交回本基金便可進行申請，申請不收取任何費用，申請表格可透過傳真索取，電郵下載及影印本同樣接受。

申請表格將連同《資助批給規章》及向財政局申請無欠稅證明之申請表格，以便申請實體向相關部門申請無欠稅證明。

根據《資助批給規章》第五條，申請資助金額超過澳門幣伍拾萬元及不超過澳門幣伍拾萬元之申請。不超過澳門幣伍拾萬元之申請可隨時提出，超過澳門幣伍拾萬元之申請將每年三次公開接受申請。

資助方式及期限

申請者必須說明申請資助方式及總額。根據《資助批給規章》第十一條，資助方式可分為無償及有償兩種，而對每一項目的資助為期不超過三年。同時若為有償申請，必須提供償還擔保及說明其償還時間及期數。

申請實體之責任

申請實體必須對所遞交之申請文件真確性負責，同時附上對有關申請項目之責任聲明書證明其為該項目之原創者。

申請資助批給後，申請實體必須根據《資助批給規章》第十三條，遞交申請項目工作報告書。

• 如有任何疑問，歡迎向科學技術發展基金查詢。

地址：澳門殷皇子大馬路43-53A號澳門廣場11樓K座

電話：(853) 2878 8777 傳真：(853) 2872 2680

網址：www.fdct.gov.mo

辦公時間：星期一至五 9:00-13:00

14:30-18:00

Brief Introduction

Ofund for the Development of Sciences and Technology was created by the Administrative Regulation No. 14/2004 of 10 de Maio da Região Administrativa Especial de Macau and is subject to the supervision of the Chief Executive. The objective of the Fund is to grant support to research, development and realization of projects, in the framework of the objectives of the policy of sciences and technology of the Região Administrativa Especial de Macau.

In pursuance of its aims, the FDCT supports, in particular, the following projects:

1. That contribute to the generalization and the deepening of scientific and technological knowledge;
2. That contribute to the raising of productivity and the strengthening of competitiveness of enterprises;
3. That seek innovators in the field of industrial development;
4. That contribute to the promotion of a culture and an environment propitious to innovation and the development of sciences and technology;
5. That promote the transfer of sciences and technology, considered priorities for the development of social and economic;
6. Grants of patents.

Organization and functioning of the FDCT

The organs of the FDCT:

1. The Council of Curators
2. The Council of Administration
3. The Council Fiscal
- The Council of Curators is composed of seven members, including a president and six members. The president is the Chief Executive of the Região Administrativa Especial.
- The Council of Administration is composed of three members, including a president and two members. The president exercises his functions in a partial and the two members exercise their functions in full.
- The Council Fiscal is composed of three members, being one of them the President.

The functioning of the FDCT is governed by the regulation of the organization and functioning of the Council of Administration.

Alvos de patrocínio

1. Universities, local and regional research centres and research laboratories;
2. Laboratories or entities that devote themselves to study and research in Macau;
3. Private non-profit institutions;
4. Commercial and business enterprises in Macau that devote themselves to study and research;
5. Personnel that devote themselves to study and research in Macau.

Como requerer o apoio financeiro

The request for financial support is made in accordance with the "Regulation of the Concession of Financial Support" of the Despacho no. 273/2004 of 22 de Nov. do Chefe do Executivo. The entities candidates must fill in a form provided by the FDCT and return it to the FDCT together with the data indicated in article 6º of the Despacho above referred. The requirement is free, the impressions of the request can be required through fax and are at the disposal of the public via internet, photocopies will also be accepted.

The impression of the request will be accompanied by the "Regulation of the Concession of Financial Support" and the impression of the request of the certificate issued by the Services of Finance of the FDCT that is not a failure of payment of taxes, in order to facilitate the entity requesting the request of the certificate of the respective department.

In accordance with article 5º of the "Regulation of the Concession of Financial Support", the requests for financial support are divided into requests for support equal or inferior to five hundred thousand patacas and requests for support superior to five hundred thousand patacas. The requests equal or inferior to five hundred thousand patacas can be presented in any amount, the requests superior to five hundred thousand patacas will be accepted publicly three times a year.

Modalidades e duração máxima do apoio financeiro

The requests for financial support must specify the modality and the total amount of support. In accordance with article 11º of the "Regulation of the Concession of Financial Support", there are two modalities of support, free and non-free, and the term of support for each project will not exceed three years. For the requests for support that are free, there will be a guarantee of reimbursement and specify the time and the amount of reimbursement.

Responsabilidades das entidades candidatas

The entities candidates will be responsible for the authenticity of the documents of the request, presenting in annex a declaration of responsibility of the respective request of that are the requesters.

After the concession of financial support, the entity candidate will have to present the report of the work of the project required by the agreement with the article 13º of the (Regulation of the Concession of financial support).

- Se tiver qualquer dúvida, podem consultar o FDCT

Endereço: Av. Do Infante D. Henrique, N.º 43-53A,

Edif.: "The Macau Square" 11.º, Macau

Tel: (853) 2878 8777 Fax: (853) 2872 2680

Website: www.fdct.gov.mo

Horários: 2.ª feira - 6.ª feira,

14:30 - 18:00

